
Protokół Nr 19/21

z  posiedzenia   Komisji   Rewizyjnej,  które  odbyło  się  dnia  26.11.2021  r.
o godz. 8.45 - online

Lista obecności radnych Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Pabianicach 
stanowi załącznik Nr 1 do protokołu.

Radni zostali skutecznie powiadomieni o Komisji.

Komisję prowadził Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Dariusz Cymerman.

PORZĄDEK OBRAD:

1. Informacja nt. przyjęcia porządku obrad.
2. Informacja nt. przyjęcia protokołu Nr 18/21 z dnia 18.10.2021 r. 
3. Informacja  o  przebiegu  wykonania  budżetu  Miasta  Pabianic

za I półrocze 2021r. - Uchwała Nr I/119/2021 Składu Orzekającego RIO 
w Łodzi z dnia 19 października 2021 r.

4. Przyjęcie  protokół  nr  5/2021 Zespołu  kontrolnego Komisji  Rewizyjnej 
Rady  Miejskiej  w Pabianicach  z dnia  20.10.2021r.  powołanego 
do przeprowadzenia  kontroli  w  zakresie  działalności  Punktu  Obsługi 
Przedsiębiorcy w roku 2019 i 2020.

5. Informacja nt. aktualnie trwających kontroli Komisji Rewizyjnej.
6. Sprawy różne.

Ad.1.
dot. Informacji nt. przyjęcia porządku obrad.
Przewodniczący  Komisji  Dariusz  Cymerman  przywitał  wszystkich 
uczestników posiedzenia online, odczytał listę obecności członków Komisji. 
Wszyscy radni byli obecni. Poinformował, że do przedstawionego porządku 
obrad nie wniesiono żadnych uwag, w związku z tym uważa porządek obrad
za przyjęty.

Ad.2.
Przewodniczący Komisji Dariusz Cymerman poinformował, że nie zgłoszono 
żadnych uwag do treści wyłożonego protokołu Nr 18/21 z dnia 18.10.2021 r. 
w związku z tym uważa protokoł za przyjęty.
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Ad.3.
Zastępca Skarbnika Mariusz Hochman omówił  sprawozdanie  z  wykonania 
budżetu Miasta Pabianic za I półrocze 2021 r. ( Zał. Nr 2) Pierwotna uchwała 
budżetowa na rok 2021 była opracowywana w październiku i listopadzie 2020 
roku, w okresie szczytu drugiej fali pandemii koronowirusa. Prace odbywały 
się w warunkach wyjątkowej niepewności, nie tylko w odniesieniu do bieżącej 
sytuacji  ekonomicznej  ale  również  co  do  przewidywanych  tendencji  w 
gospodarce   2021  roku.  Nie  była  znana  skala,  struktura  ewentualnego 
załamania aktywności  gospodarczej,  dużą niewiadomą był  dalszy przebieg 
koronowirusa,  ta  wysoka  niepewność  przełożyła  się  na  ostrożność  w 
przygotowywaniu prognoz tak po stronie samorządu jak i  przygotowywana 
ustawa  budżetowa  przez  rząd.  W dniu  17  grudnia  2020  r.  Rada  Miejska 
podjęła uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Pabianic na 2021 rok. 
Przyjęto  w  tej  uchwale,  że  dochody  ogółem  zaplanowano  w  wysokości 
359.580.156,11  zł,  wydatki  ogółem  zaplanowano  w  wysokości 
443.725.314,56 zł.  Wynik budżetu był  wynikiem ujemnym, był  to deficyt w 
wysokości 48.145.158,45 zł. W I półroczu 2021 r. uchwałami Rady Miejskiej,  
zarządzeniami  Prezydenta,  decyzjami  Wojewody Łódzkiego  modyfikowano 
wielkości  planowanych  dochodów,  wielkości  planowanych  wydatków,  jak 
również  wyników  przychodów  i  rozchodów.  Plan  dochodów  ogółem  po 
zmianach  wynosił  na  okres  sprawozdawczy  30  czerwca  2021r.  - 
393.650.179.25  zł,  w  tym  dochody  bieżące  kształtowały  się  na  poziomie 
291.608.659,85  zł,  dochody  majątkowe  kształtowały  się  na  poziomie 
102.041.519,40 zł. Plan wydatków na 30 czerwca 2021r. ustalony został na 
poziomie  443.958.880,08  zł,  w  tym  wydatki  bieżące  były  na  poziomie 
288.808.706,19 zł,  zaś wydatki  majątkowe na poziomie 155.150.173,89 zł. 
Dochody  ogółem  miasta  na  koniec  okresu  sprawozdawczego  zostały 
wykonane w wysokości 187.962.660,79 zł tj. na poziomie 47,75% przyjętego 
planu  po  zmianach.  W  zakresie  dochodów  bieżących  plan  został 
zrealizowany  w  wysokości  54%,  natomiast  dochody  majątkowe  zostały 
wykonane  w  wysokości  32,88%  planu,  przy  czym  sprzedaż  majątku 
planowaną  w  wysokości  3.800.000  zł,  została  wykonana  na  poziomie 
3.185.000 zł. realizując założony plan na ten okres już w 83,82%. Wydatki 
ogółem wykonano w wysokości 155.518.765,27 zł, tj. na poziomie 35% planu 
rocznego. Wydatki bieżące budżetu wykonano w 47,1%, natomiast wydatki 
majątkowe zrealizowano na poziomie 12,7% planu w stosunku do założonej 
wielkości.   W  I  półroczu  br.  dochody  bieżące  w  pełni  pokrywają  wydatki 
bieżące,  generują  nadwyżkę  operacyjną,  która  została  wykonana  w 
wysokości  18.643.173 zł.  Pomiędzy dochodami  majątkowymi  a wydatkami 
majątkowymi  osiągnięta  została  nadwyżka,  która  wynosi  13.800.721  zł. 
Nadwyżka  łączna,  czyli  wynik  budżetu  na  dzień  30  czerwca  br.  wynosił 
32.443.895,52 zł. W I półroczu br. dokonywano korekt, gdyż w planie była 
przewidziana emisja obligacji komunalnych, w trakcie I półrocza br. została 
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skorygowana wartość na minus, związane było to z rozliczeniami 2020 roku, 
z przesunięciami na projektach inwestycyjnych tj. tramwaj i autobus. Dzięki 
temu emisję obligacji zastąpiono w I półroczu wolnymi środkami, które zostały 
wypracowane  w  latach  wcześniejszych.  Kwota  planowanego  długu  na
30  czerwca  2021  r.  wynosi  73.620.000  zł,  w  całości  dotyczy  papierów 
wartościowych, które miasto wyemitowało w latach wcześniejszych. Spłaty
w 2021 roku zostały zaplanowane w II półroczu, 200.000 zł z tytułu wykupu 
obligacji. Dług kształtuje się na poziomie 18,7% dochodów planowanych na 
2021 rok. Wieloletnia Prognoza Finansowa z danych przyjętych z I półrocza 
wynika, że w latach 2021 – 2035 obciążenie budżetu z tytułu spłaty długu 
kształtuje się poniżej wskaźnika maksymalnego ustalonego dla danego roku, 
czyli  zostaje  spełniona  reguła  z  art.  243 ustawy o  finansach publicznych. 
Sprawozdanie  z  wykonania  budżetu  za  I  półroczne  zostało  opracowane
i przekazane RIO jak i Radzie Miejskiej w ustawowym terminie. Regionalna 
Izba Obrachunkowa Uchwałą  Nr I/119/2021 z dnia 19 października 2021 r.
w sprawie opinii dotyczącej informacji z przebiegu wykonania budżetu miasta 
za I półrocze zaopiniowała pozytywnie omawiane sprawozdanie bez uwag. 
Regionalna  Izba  Obrachunkowa  przypomina  o  konieczności  bieżącego 
monitorowania  wykonania  budżetu  2021  roku  i  analizy  wpływu  tego 
wykonania na założenia przyjęte w wieloletniej prognozie finansowej Miasta
i  na  tej  podstawie  wprowadzenia  ewentualnych  korekt  planowanych 
wielkości. (Zał. Nr 3)

Komisja przyjęła informację o przebiegu wykonania budżetu Miasta Pabianic 
za I półrocze 2021 roku, bez uwag.

Następnie wobec braku pytań i uwag prowadzący obrady, Przewodniczący 
Komisji Dariusz Cymerman zakończył procedowanie tego punktu. 

Ad.4.
Przewodniczący Komisji  Dariusz Cymerman powiedział,  że radni  otrzymali 
projekt  protokołu  nr  5/2021  Zespołu  kontrolnego  Komisji  Rewizyjnej  Rady 
Miejskiej w Pabianicach z dnia 20.10.2021r. powołanego do przeprowadzenia 
kontroli w zakresie działalności Punktu Obsługi Przedsiębiorcy w roku 2019
i  2020 w  składzie:  Dorota  Pędziwiatr,  Adam  Kaczorowski  i  Aleksander 
Wójtowicz. Zespół kontrolny prowadził kontrolę w okresie od 2 sierpnia 2021 
r. do 31 sierpnia 2021 r. Projekt ten został również przekazany Prezydentowi 
Miasta  Pabianic  w  dniu  26  października 2021  r.  Prezydent  Miasta  oraz 
Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Gospodarczych nie wnieśli uwag do 
przedłożonego protokołu.  (Zał. Nr 4) 
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Głosowanie  jawne  imienne:  za  przyjęciem  treści  protokołu  pokontrolnego
nr  5/2021  Zespołu  kontrolnego  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej 
w Pabianicach  z dnia 20.10.2021r. powołanego do przeprowadzenia kontroli 
w zakresie działalności Punktu Obsługi Przedsiębiorcy w roku 2019 i 2020.  – 
5, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. (Zał. Nr 5)

Komisja  przyjęła  powyższy  protokół,  który  zostanie  przekazany 
Przewodniczącemu Rady i Prezydentowi Miasta Pabianic 

Następnie wobec braku pytań i uwag prowadzący obrady, Przewodniczący 
Komisji Dariusz Cymerman zakończył procedowanie tego punktu. 

Ad.4.
Przewodniczący  Komisji  Dariusz  Cymerman  zapytał  Przewodniczącego 
zespołu o status kontroli w zakresie realizacji Ustawy o utrzymaniu czystości
i porządku w gminach w zakresie podpunktów 5 – 12 artykułu 3.2 tej ustawy 
w  2019  roku,  uwzględniając  sprawdzenie  przeprowadzenia  analiz  stanu 
gospodarki  odpadami  komunalnymi  za  rok  2018  i  2019,  o  których  mowa
w art. 3.2 ppkt. 10. 

Radny  Aleksander  Wójtowicz  powiedział,  że  zespół  kontrolny  powołany
do  przeprowadzenia  kontroli  w  zakresie  realizacji  Ustawy  o  utrzymaniu 
czystości i porządku w gminach w zakresie podpunktów 5 – 12 artykułu 3.2 
tej ustawy w 2019 roku, uwzględniając sprawdzenie przeprowadzenia analiz 
stanu  gospodarki  odpadami  komunalnymi  za  rok  2018  i  2019,  o  których 
mowa  w  art.  3.2  ppkt.  10  otrzymał  odpowiedzi  na  pytania
z wydziałów.  Kontrola  została  zakończona.  Protokół  został  przekazany do 
dalszego procedowania. 

Przewodniczący  Komisji  Dariusz  Cymerman  powiedział,  że  od
11 października 2021 r. rozpoczęła się kontrola  w zakresie funkcjonowania 
Punktu Selektywnego Zbierania Odpadów Komunalnych w okresie 1.01.2021 
r. – 31.09.2021 r.  w składzie: Dariusz Cymerman – przewodniczący, Adam 
Kaczorowski  i  Iwona  Marczak. Zostały  wysłane  pytania  do  Naczelnik 
Wydziału  Ochrony  Środowiska,  wizja  lokalna  została  przeprowadzona
w Punkcie Selektywnego Zbierania Odpadów Komunalnych.

Przewodniczący  Komisji  Dariusz  Cymerman  poinformował,  że  w  terminie
po  1  września  2021  r.  została  rozpoczęta kontrola  w  zakresie  podjętych 
działań w zakresie funkcjonowania muzeum w 2019 r. i w 2020 r.  w składzie: 
Iwona Marczak – przewodnicząca, Dariusz Cymerman i  Dorota Pędziwiatr. 
Zapytał o status tej kontroli.
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Radna Iwona Marczak powiedziała, że kontrola w zakresie podjętych działań 
w zakresie funkcjonowania muzeum w 2019 r. i w 2020 r.   rozpoczęła się,
w dniu 18 października br.  zostały wysłane pytania do dyrektora Muzeum,
na które  zespół  kontrolny  otrzymał  odpowiedzi.  Zespół  kontrolny  analizuje 
otrzymane dokumenty. Kontrola jest w toku prac.

Ad.6.
Innych spraw różnych i wolnych wniosków nie zgłoszono.

Wobec  zrealizowania  porządku  obrad, prowadzący  zamknął  posiedzenie 
Komisji o godz. 9.20.

Załączniki ujęte w protokóle są do wglądu w Biurze Rady Miejskiej. 

  Posiedzenie protokółowała:                          Posiedzeniu przewodniczył:

      Agnieszka  Michel                                           Dariusz Cymerman
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